

X-Press 300

X-Press 300 charger

for AA/AAA Ni-Cd/Ni-MH batteries and 9V battery



1 Instructions for Use

- This charger is designed to charge Ni-Cd or Ni-MH batteries in the following sizes/quantities: - 2 or 4 batteries size AAA / R03, - 2 or 4 batteries size AA / R6 - 1 battery size 9V block / R22 / PP3
- Insert the batteries size AAA/R03, AA/R6 or 9V/PP3 into the charger compartments, taking care to observe polarity (+/-) as indicated inside the charger.
- When charging 2 AA or AAA batteries at a time, they can be placed in the front or the back of the charger. If charging 4 AA or AAA batteries at a time, place 2 batteries in the front of the charger and 2 batteries in the back of the charger.
- To charge AAA batteries, flip down the contact brackets before inserting the batteries. When charging 9V batteries, place the battery on the front of the charger into the plugs for 9V batteries while observing polarities.
- Connect the charger directly to a power outlet.
- The LED indicator light marked "front" represents the charge status of the batteries placed in the front of the charger, and the LED indicator light marked "back" represents the charge status of the batteries placed in the back of the charger. The light indicator inside the front battery compartment indicates the charge status of the 9V battery.
- The appropriate LED light will illuminate indicating that charging has commenced.
- The charge time depends on the capacity of the batteries. Comply with the charge times indicated below. The charger is equipped with a safety timer. After 9 hours the light indicator extinguishes indicating that the charger has switched to a maintenance charge.
- When charging a 9V battery, the charger does not switch off automatically and the LED light concerned will remain illuminated. It is therefore necessary to switch off manually once desired charge time has been reached.
- Unplug the charger and remove the batteries from the unit when not in use.
- Disconnect and reconnect the charger between each charging process.

2 Charge times

	Capacity	Charge time*
AA / R6 / Mignon Ni-Cd	800mAh	3 h
AA / R6 / Mignon Ni-MH	1300mAh	5 h 20
AA / R6 / Mignon Ni-MH	2100mAh	8 h
AA / R6 / Mignon Ni-MH	2300mAh	9 h
AAA / R03 / Micro Ni-Cd	250mAh	2 h 20
AAA / R03 / Micro Ni-MH	700mAh	7 h 20
AAA / R03 / Micro Ni-MH	900mAh	9 h
9V Block / R22 / PP3 Ni-Cd	120mAh	8 h
9V Block / R22 / PP3 Ni-MH	170mAh	11 h

* Charge time stated is for a full charge on fully discharged batteries..

3 Important Safety Instructions

- Use only Nickel-Cadmium (Ni-Cd) or Nickel-Metal Hydride (Ni-MH) rechargeable batteries in the charger. Do not attempt to recharge any non-rechargeable batteries.
- Do not mix cell sizes, technologies or capacities in the charger.
- This charger is designed for indoor use only.
- Do not expose the charger to high temperatures or allow moisture or humidity of any kind to come into contact with the charger.
- The charger should not be used by children without supervision, or by disabled persons where the disability could prevent compliance with safety recommendations.
- Children should be supervised at all times to ensure that they do not play with the charger.
- Do not attempt to open the charger. Repairs should only be carried out by a qualified service centre.
- Always disconnect the charger if it is not in use.
- Never use an extension cord or any attachment if not recommended by manufacturer. This may cause a risk of fire, electric shock or injury to persons.
- Batteries contain chemicals which are hazardous to the environment. Please dispose of batteries properly at special collection points, or return to point of sale.
- In conformity with European directive 2002/96/CE, this product is classed in the category of electrical and electronic equipment subject to the requirements for separate waste collection and recycling. It carries the selective waste disposal mark. This indicates that this should not be disposed of with other domestic waste, but should be left at an appropriate collection point provided by your local authority. It will be returned to an approved centre which will reuse and recycle its constituent parts, whilst neutralising any possible substances harmful to health or the environment. By participating in separate waste collection, you are contributing to reducing wastefulness of our natural resources. For further information, please visit www.uniross.com



4 Technical Characteristics

- Charger (Electronic AAB04511)
- Input voltage = 220-240V, 50/60Hz, 6W
- charging current = 285-320mA for AA / 115-130mA for AAA / 14-22mA for 9V
- safety timer

X-Press 300

Chargeur X-Press 300

pour batteries AA/AAA Ni-Cd/Ni-MH et batterie 9V



1 Mode d'emploi

- Insérer des batteries rechargeables AA, AAA ou 9V du type Ni-Cd ou Ni-MH.
- Placez les batteries dans le chargeur en respectant les signes de polarité +/- gravés dans les compartiments à piles du chargeur. Si vous ne chargez que 2 batteries AA ou AAA, placez-les soit à l'avant, soit à l'arrière du chargeur. Dans le cas de 4 batteries, vous en placerez 2 à l'avant et 2 à l'arrière. Il n'est pas possible de charger 1 seule ou 3 batteries AA ou AAA en même temps.
- Pour charger des batteries AAA, repoussez vers le bas les languettes de contact avant d'insérer les batteries. Dans le cas d'une batterie 9V, placez-la à l'avant du chargeur sur les bornes destinées à cet usage en respectant les polarités.
- Brancher directement le chargeur dans une prise de courant.
- Le voyant lumineux portant la mention « front » indique l'état de charge des batteries placées à l'avant du chargeur, et celui qui porte la mention « back », l'état de charge des batteries placées à l'arrière du chargeur, tandis que le voyant situé à l'intérieur du compartiment avant indique l'état de charge de la batterie 9V.
- Le voyant lumineux concerné s'allume pour indiquer que le chargement est en cours.
- La durée de charge dépend de la capacité de l'accu. Respecter les durées de charge indiquées ci-dessous. Le chargeur est équipé d'une minuterie de sécurité. Après 9 heures le voyant s'éteint ce qui indique que le chargeur a basculé sur la charge d'entretien.
- Pour les batteries 9V, le voyant demeure allumé. Il faut mettre fin manuellement à la charge en respectant les temps de charge.
- Débrancher le chargeur et sortir les batteries du chargeur quand celui-ci est inutilisé.
- Débrancher et rebrancher le chargeur entre deux chargements.

2 Temps de charge

	Capacité	Temps de charge*
AA / R6 / Mignon Ni-Cd	800mAh	3 h
AA / R6 / Mignon Ni-MH	1300mAh	5 h 20
AA / R6 / Mignon Ni-MH	2100mAh	8 h
AA / R6 / Mignon Ni-MH	2300mAh	9 h
AAA / R03 / Micro Ni-Cd	250mAh	2 h 20
AAA / R03 / Micro Ni-MH	700mAh	7 h 20
AAA / R03 / Micro Ni-MH	900mAh	9 h
9V Block / R22 / PP3 Ni-Cd	120mAh	8 h
9V Block / R22 / PP3 Ni-MH	170mAh	11 h

* Temps de charge correspondant à un chargement complet d'une batterie déchargée.

3 Précautions d'emploi

- Ce chargeur n'admet que des batteries rechargeables au Nickel-Cadmium (Ni-Cd) ou Nickel-Métal Hydride (Ni-MH). Ne jamais l'utiliser pour des piles alcalines ou salines; à cause du risque d'explosion.
- Ne jamais mixer les tailles, technologies ou capacités des batteries dans le chargeur.
- Ne pas exposer le chargeur à la pluie ou à l'humidité. L'utiliser exclusivement à l'intérieur d'un bâtiment, pour éviter tout risque d'électrocution ou d'incendie.
- Ne pas l'exposer à la chaleur.
- Le chargeur ne doit pas être laissé à la disposition d'enfants ou de personnes déficientes non surveillés.
- Les enfants doivent être surveillés en permanence pour avoir la certitude qu'ils ne jouent pas avec le chargeur.
- Ne pas essayer d'ouvrir le chargeur. Si le chargeur a subi un choc, le porter chez un réparateur agréé.
- Débrancher le chargeur si on ne l'utilise pas.
- Ne jamais utiliser une rallonge ou tout accessoire non recommandé par le fabricant, pour éviter tout risque d'incendie ou d'électrocution.
- Les batteries contiennent des produits chimiques dangereux pour l'environnement. Les mettre au rebut dans les points de collectes à cet effet ou les renvoyer au vendeur.
- Conformément à la directive européenne 2002/96/CE, ce produit entre dans la catégorie des appareils électriques et électroniques soumis aux obligations de tri sélectif et de recyclage. Il porte le symbole du tri sélectif. Cela signifie qu'il ne doit pas être jeté avec les autres déchets ménagers mais que vous devez le déposer aux points de collecte adaptés, mis à votre disposition par votre administration locale. Il sera retraité dans un centre agréé qui réutilisera, revalorisera ses constituants, tout en neutralisant les éventuelles matières nocives pour la santé et l'environnement. En participant au tri sélectif, vous contribuez à la réduction du gaspillage de nos ressources naturelles. Pour en savoir plus, consultez www.uniross.com.



4 Caractéristiques techniques

- Chargeur (Electronic AAB04511)
- Tension d'entrée = 220-240 V, 50/60Hz, 6W
- Courant de charge = 285-320 mA pour AA / 115-130 mA pour AAA / 14-22 mA pour 9V
- Minuterie de sécurité

UNIROSS®

C0110334

UNIROSS BATTERIES SA - ZI de la Madeleine
21 rue de la Maison Rouge - 77185 Lognes - France
www.uniross.com